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§ 1  

Val av justerare och tid för justering 

 

Vice ordföranden Christer Bentzer (SPF) utsågs att tillsammans med 

ordföranden Sven Öberg (PRO) justera dagens protokoll vilket ska ske 

fredagen den 15 mars.  

 

§ 2 

Anmälan av övriga frågor samt fastställande av dagordning 

 

Leif Götlund anmälde punkten förskolan Mockasinen att tas upp under 

punkten övrigt. Dagordningen fastställdes i övrigt.  

 

 § 3  

 Anmälan av föregående protokoll 

 

Anmäldes att protokoll 2013-01-31 justerats den 1 februari. 

 

§ 4  

Anmälan av inkomna handlingar 

 

 Kommunstyrelsens pensionärsråd, 2013-02-12 

 

 Förtroenderådet Älvsjö servicehus, 2013-02-06 

 

 Förfrågningsunderlag Upphandling av hemtjänsten  

i Stockholms stad 

 

§ 5 

Avstämning besök Långbroberg 13 mars 

 

Pensionärsrådet har den 13 mars besökt Långbrobergs vård- och 

omsorgsboende. Verksamhetschefen Lena Holm visade runt i lokalerna 

och berättade om verksamheten. Rådet fick en positiv bild av 

verksamheten och uppskattade särskilt alla de initiativ till aktiviteter som 

tas av personalen. 

 

§ 6 

Inkomna medborgarförslag 

 

Stadsdelsnämnden ska vid sitt sammanträde den 21 mars behandla 

följande tre medborgarförslag. 
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 Tryggande av säker vattentillförsel till odlingslotterna i 

Viktoriaparken 

 Utegym vid Långsjöbadet 

 Upprustning av parkområdet Storhagen i Herrängen 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av medborgarförslagen. 

 

§ 7 

Redovisning av stimulansmedel för äldreomsorgen 200 7 till 

2012 

 

Socialstyrelsen har begärt in redovisning av beviljade medel från år 2007 

till och med år 2012.  

 

Äldreomsorgsverksamheter inom Älvsjö stadsdelsförvaltning har under  

4 års projektarbete, med stöd av stimulansmedel (2006-2009), utvecklat 

verksamheterna inom äldreomsorgen. För åren 2010 till 2012 har inte 

stadsdelsnämnden ansökt om nya medel utan har istället omfördelat 

kvarvarande medel från avslutade projekt till en fortsättning av det 

pågående projektet Rehabilitering i en del 2. Projektet avslutades i 

augusti 2012. 

 
Blomsterfonden som är en ideell förening och privat utförare inom 

Stockholms stad har dock genom Älvsjö stadsdelsnämnd ansökt om 

stimulansmedel för åren 2009 till och med år 2011. Blomsterfondens 

projekt avslutades i december 2012. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 

§ 8 

Revidering av riktlinjerna för ärendeansvar mellan 

stadsdelsnämnderna inom individ- och familjeomsorgen, 

omsorgen om äldre personer och personer med 

funktionsnedsättning 

- remiss från kommunstyrelsen 

 

De föreslagna riktlinjerna omfattar ärenden inom individ- och 

familjeomsorgen, omsorgen om äldre personer och personer med 

funktionsnedsättning och innehåller främst uppdateringar och 

förtydliganden av de nu gällande riktlinjerna.  
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Förvaltningen ser positivt på att de föreslagna riktlinjerna tar ett 

helhetsgrepp om socialtjänsten och omfattar alla tre 

verksamhetsområdena; individ- och familjeomsorgen, omsorgen om 

personer med funktionsnedsättning samt äldreomsorgen. De 

tydliggöranden av ansvarsfördelning och samarbete stadsdelsnämnder 

emellan, som görs i de förslagna riktlinjerna, syftar också till att minska 

riskerna för att individen hamnar utan socialtjänstens stöd och hjälp.  

 

Förvaltningen menar dock att det behövs ytterligare förtydliganden i 

riktlinjerna. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärenden men önskar få svar på vad som gäller för 

s.k. papperslösa invandrare. Frågan återkommer nästa gång.  

 

§ 9 

Handlingsplan för ökad insamling av matavfall i Stockholms 

stad för biologisk behandling 

- remiss från kommunstyrelsen 

 

Kommunfullmäktige beslutade i budget för 2012 att staden ska höja 

ambitionen när det gäller matavfallsinsamling i syfte att öka tillgången av 

biogas i regionen. Kommunstyrelsen har tagit fram ett förslag till 

handlingsplan som syftar till att staden ska nå målet att 50 % av 

matavfallet ska samlas in till 2018, vilket motsvarar 48.000 ton. 

 

Förvaltningen är positiv till ökad insamling av matavfall och anser att det 

är bra med en handlingsplan som tar ett helhetsgrepp på frågan. 

Förvaltningen är dock tveksam till förslaget att förskolor ska ha 

avfallskvarn kopplad till separat tank. Dagens system med hämtning i 

kärl fungerar bra på förskolorna och att installera en tank skulle innebära 

en investering som läggs på hyreskostnaden. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 

§ 10 

Detaljplan Älvsjö Centrum, etapp 3 

- remiss från stadsbyggnadskontoret 

 

Etapp 3 i Älvsjö centrum omfattar de två sista kvarteren i 

centrumförnyelsen. Ett kvarter utgörs av bostäder i 5-6 våningar med ca 
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120 lägenheter. Kvarteret längst bort från stationen föreslås bli ett hotell i 

16 våningar med ca 200 rum. Husen ska utformas för att klara störningar 

från trafik och ges en modern gestaltning, som bidrar till den nya 

stadsmiljö som nu byggs i Älvsjö centrum. 

 

Förvaltningen anser att de båda kvarteren och intilliggande gator har fått 

en genomtänkt gestaltning. De kommer att skapa en helhet med 

stadskänsla kring stationen och det nya centrumet. Men förvaltningen 

uttrycker tveksamhet kring lösningen med kvartersgator och placeringen 

av garageinfarterna samt efterlyser fler korttidsparkeringar, gatuträd och 

gröna tak och konstaterar ett behov av att stärka närliggande parker. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet och vill påtala följande. 

 Parkeringsfrågan behöver ses över och förbättras. 

 Ut- och infarten till hotellet behöver omprövas då den inte ger 

säkra trafikförhållanden. 

 Miljö- och sophantering behöver belysas bättre. 

 

§ 11 

Uppföljning av utförare i kundvalsmodellen för hemtjänst i 

ordinärt boende i Stockholms stad 2013 

 

Stadsdelsförvaltningen gör verksamhetsuppföljning av utförare på 

uppdrag av äldreförvaltningen. 

 

Verksamhetsuppföljning av nedanstående utförare anmäldes som ett 

komplement till tidigare gjord redovisning. Stadsdelen har brukare endast 

inom Finsk Hemtjänst. 

 

 HS Trygga Tillvaro Hemtjänst 

 AAA Flerspråkig Assistans 

 FSB Finsk Hemtjänst 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 

§ 12 

Frågor till trafikkontoret m.fl. från föregående möte 

 

Pensionärsrådet har tidigare framfört frågor om vägar, snöröjning mm. 

vilka hanteras inom olika förvaltningar. Rådet fick uppgift om vart man 
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vänder sig med olika frågor. På stadsdelsförvaltningen är det 

planeringssekreterare Kajsa Pärke som är mest insatt i dessa frågor och 

deltar i områdesmöten där såväl trafikkontoret som 

stadsbyggnadskontoret och exploateringskontoret medverkar.  

 

Arbeten pågår på Folkparksvägen och arbetet har stannat upp då ny 

entreprenör har upphandlats. Arbetet planeras starta upp igen under 

våren. Rådet vill dock påtala allvarliga trafiksäkerhetsproblem som finns 

på Folkparksvägen och behöver åtgärdas snarast. Refuger har tagits bort 

vilket har medfört alltför höga hastigheter och 30-skyltar behöva komma 

upp. Frågan ska lyftas vidare inom förvaltningen och svar återkopplas till 

rådet.  

 

Rådet önskar framöver regelmässigt bjuda in Kajsa Pärke i anslutning till 

områdesmötena för att informera rådet om vad som är på gång och söka 

svara på de frågor som finns. Kajsa Pärke medverkar närmast vid rådets 

nästkommande sammanträde. 

 

§ 13 

Socialstyrelsens verksamhetstillsyn inom vård och omsorg 

om äldre i Älvsjö- information 

 

Eva Frykler informerade om den verksamhetstillsyn som Socialstyrelsen 

genomfört i Älvsjö. Ärendet avslutat 2012-12-10.  

 

§ 14 

Sammanträde med presidiet flyttas till den 4 juni 

 

Enligt pensionärsrådets instruktion ska rådet årligen ha ett möte 

tillsammans med stadsdelsnämndens presidium. Datum har tidigare 

bestämts till den 11 april, men kommer efter önskemål från presidiet att 

flyttas till den 4 juni.  

  

§ 15 

Övriga frågor 

 

Förskolan Mockasinen på Folkparksvägen 

Rådet har tidigare pekat på behovet att vidta åtgärder för att ställa i 

ordning området vid den nedlagda förskolan Mockasinen. Rådet fick 

besked om att rivning ej medgivits och att lekplatsen skulle avrustas för 

att inte leda till olyckor.  

 



ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND  
PENSIONÄRSRÅDET                                              SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

                                                                     2013-03-14                                           

 

 

 

 

 

En av rådets medlemmar har nu tillsammans med en representant för 

SISAB besökt lokalen som visat sig vara i ett förfärligt skick. Dessutom 

används uteplatsen för rastning av hundar vilket gör området till en 

sanitär olägenhet. En polisanmälan kommer att göras. 

 

Hemtjänsten 

Eva Frykler informerade om att stadsdelen fortsätter anordna möten med 

hemtjänstens utförare för att följa upp verksamheten. Det kommer också 

att anordnas fokusgrupper med brukarna till hösten, vilket visat sig vara 

ett lyckat tillvägagångssätt. 

 

Staden ska införa tidsredovisningssystem inom hemtjänsten, vilket 

kommer att utgöra underlag för faktureringen. Älvsjö utgör pilotområde 

och testar några system, resultat förväntas vara klart i maj.  

 

Översyn av ersättningen för vård- och omsorgsboende 

Eva Frykler informerade om att det pågår en översyn av 

ersättningssystemet för vård- och omsorgsboende. En övergång till en 

enhetlig nivå undersöks. 

 

Tomma platser på servicehuset 

Eva Frykler informerade om att stadsdelen för närvarande har alltför 

många tomma platser på servicehuset, vilket beror på att efterfrågan och 

behovet är mindre än det varit tidigare. 

 

____________________  

 


